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§  23 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 Ärende Åtgärd/ansvar 

E 
Övrigt  

 NSEAB styrelseprotokoll möte nr 1 2023 2023-
02-01 

 

 NSEAB styrelseprotokoll möte nr 2 2023-02-08  

 NSEAB Stämmoprotokoll 2023-02-07  

 CNAB protokoll styrelsemöte nr 1 2023-02-22  

 Boo protokoll styrelsemöte 1 2023-02-22  

 
- - - - - 
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§  24 KFKS 2022–00285 

Årsredovisning 2022 för de kommunala aktiebolagen 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2022 för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och 
avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Boo 1:207 AB samt Nacka Skarpnäs 
Exploaterings AB. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2022 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning 
AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo1:207 
AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning.  
Vidare ges instruktion att fastställa lekmannarevisorsarvode för perioden från 
ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie bolagsstämma 2024 för Nacka 
Energi AB (inklusive Nacka Försäljning AB) med 7 525 kronor per år, för Nacka 
vatten och avfall AB med 7 525 kronor per år, för Centrala Nacka marknadsbolag 
AB med 2 000 kronor per år och för Boo 1:207 AB med 2 000 kronor per år. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi 
AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka 
marknadsbolag AB, Boo 1:207 AB och Nacka Skarpnäs Exploaterings AB uppfyller 
ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2022 för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och 
avfall, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Boo 1:207 AB och Nacka Skarpnäs 
Exploaterings AB till protokollet.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget Nacka Stadshus AB. Nacka Stadshus AB 
äger och förvaltar per den 31 december 2022 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB, 
Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Boo 1:207 AB och Nacka 
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Skarpnäs Exploaterings AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka 
Energi Försäljning AB. Tillsammans bildar bolagen stadshuskoncernen med Nacka 
Stadshus AB som moderbolag. Resultat efter finansiella poster 2022 för stadshuskoncernen 
uppgår till 58,2 miljoner kronor, jämfört med 20,5 miljoner kronor för 2021.    
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.    
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall 
AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Boo 1:207 AB och Nacka Skarpnäs Exploaterings 
AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål. Stadsledningskontoret bedömer också 
att bolagen inom stadshuskoncernen verkar inom de befogenheter som är fastställda i 
kommunallagen.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 28 februari 2023 

Bilaga 1. Nacka Stadshus AB 2022 
Bilaga 2. Nacka Energi AB 2022 
Bilaga 3. Nacka Energi Försäljning AB 2022 
Bilaga 4. Nacka vatten och avfall AB 2022 
Bilaga 5. Centrala Nacka marknadsbolag AB 2022 
Bilaga 6. Boo 1:207 AB 2022 
Bilaga 7. Nacka Skarpnäs Exploaterings AB 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  25 KFKS 2023–00048 

Nacka kommun årsredovisning 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning 2022 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 13 mars 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för det gångna 
året. Årsredovisningen innehåller även en bedömning om kommunen lever upp till 
kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning. 

Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 511,1 miljoner kronor för 2022, vilket 
är 49,0 miljoner kronor lägre än årsbudget. Från ett övergripande perspektiv är årets 
resultat till stor del en följd av lägre markförsäljningsintäkter, ökade skatteintäkter och att 
nämnderna visar på överskott jämfört med budget. Att Nacka kommun som helhet 
redovisar ett starkt resultat innebär att det finansiella målet om ett resultatöverskott på 
minst 2,0 procent av skatteintäkter och statsbidrag är uppnått. 

Resultatet efter balanskravsjusteringar uppgår till +477,3 miljoner kronor eller 7,5 procent 
av skatteintäkter och statsbidrag. Det finns emellertid i resultaten jämförelsestörande poster 
både på intäkt- och kostnadssidan. När jämförelsestörande poster eliminerats från 
kommunens resultat på +511,1 miljoner kronor blir det justerade resultatet 
+367,6 miljoner kronor eller 5,8 procent av skatteintäkter och statsbidrag. Det är klart över 
uppsatt mål om att kommunen ska sträva efter resultatöverskott motsvarande minst 2,0 
procent av kommunens skatteintäkter och statsbidrag. 

Soliditeten i kommunen har ökat och bedöms som mycket god. Investeringarna var vid 
årets slut, med undantag för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 100,0 procent 
med egna medel. 

Under 2022 var kommunens nettoinvesteringar på 727,6 miljoner kronor. Låneskulden har 
ökat under året och uppgår till 1 550 miljoner kronor, vilket är 200 miljoner kronor högre 
än föregående år. 

Kommunkoncernens resultat uppgår till +539,7 miljoner kronor. Förbättringen förklaras 
av goda resultatnivåer för både kommunen och koncernen Nacka stadshus AB. 
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Nacka vinner både årets KvalitetsKommun och årets tillväxtkommun och årets 
medborgarundersökning visar att åtta av tio Nackabor är nöjda med hur kommunen sköter 
sina verksamheter. Under året utsågs Nacka till Sveriges mest stabila kommun av teknik – 
och analysföretaget WSP för andra året i rad. Standard & Poors, som bedömer kommunens 
finansiella styrka och styrning, har även i år gett kommunen det högsta ratingbetyget 
(AAA). 

Nacka kommun har höga mål för alla sina verksamheter och många verksamheter i Nacka 
är bland landets bästa avseende kvalitet och effektivitet. Uppföljningen av kommunens fyra 
övergripande mål visar att måluppfyllelsen är god eller mycket god inom samtliga 
övergripande mål. Målet ”Maximalt värde för skattepengarna uppnår en hög måluppfyllelse 
på 74,1 procent. Målet ”Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka” har lägst måluppfyllelse med 
58,3 procent. 

Årsredovisningen ska innehålla en samlad bedömning om kommunen lever upp till god 
ekonomisk hushållning. Bedömningen utifrån ett helhetsperspektiv är att god ekonomisk 
hushållning är uppfyllt. 

 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 13 mars 2023 

Bilaga 1. Nacka kommuns årsredovisning 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Nacka Kommun gör återigen ett stort ekonomiskt överskott, denna gång för 2022. Det är 
självklart positivt att man kan lägga undan resurser för framtiden för att säkra långsiktig 
finansiering av välfärden. Överskottet är dock väldigt stort i relation till intäkterna, 
samtidigt som en mängd verksamheter fått slita hårt under året. Inflationen har stuckit iväg 
under året och verksamheter som i hög utsträckning köper in mat och är elintensiva har 
drabbats särskilt hårt. Till detta har många verksamheter svårt att hitta rätt personal, vilket 
ökar pressen på våra anställda. 

Nacka har under många års tid inte kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar i våra 
verksamheter, och det börjar märkas på utfallen på många ställen. Den moderatledda 
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alliansens besatthet av skattesänkningar börjar nu gå ut över invånarnas välfärdsbehov, 
vilket är väldigt olyckligt. Nacka behöver satsa mer på de som arbetar i och tar del av 
välfärden. 

Det är bra att våra nämnder håller i pengarna så att vi kan ha en stark välfärd i framtiden, 
men det är viktigt att hitta en bra balans. Att de når de uppsatta budgetarna tyder på 
ekonomisk disciplin och är givetvis positivt. Men att man i många nämnder gör stora 
överskott trots mer budgeterade resurser tyder på att alla tillgängliga medel inte kommer 
våra invånare till del. Att man mot denna bakgrund visar upp en låg måluppfyllelse tyder på 
att kommunens resurser används ineffektivt och läggs på hög snarare än att komma 
invånarna till del genom starkare välfärd.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser det som oroande att kommunen återigen gör ett stort ekonomiskt 
överskott. 2022 år ett år som präglats av utmaning för hushållen då kostnader ökat och 
rapporter inkommer om ökade ekonomiska svårigheter för framför allt de som redan hade 
minst marginaler även innan inflationen. Det är viktigt att kommunen har en god ekonomi, 
men detta ska inte ske på bekostnad av invånarnas välfärdsbehov. Under flera år har 
kommunen dessutom inte kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar med hänvisning 
till att verksamheterna effektiviserar och därför kan dra ned på kostnader. Vänsterpartiet 
har i den egna budgeten kompenserat för pris- och löneökningar och har dessutom i fler 
nämnder satsat ytterligare medel. Alla verksamheter ska ha möjlighet att utföra sitt uppdrag 
utifrån medborgare behov och nämnders yttersta uppdrag att uppfylla detta.” 
- - - - - 
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§  26 KFKS 2023–00279 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
Överföringsärendet 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2023 till minus -5,4 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 20 mars 2023.   

Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2023 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd samhällsservice till +8,0 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 20 mars 2023.  

Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2023 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd skola till plus +47,2 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 20 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  

Stadsledningskontorets förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och 
kostnader (verksamhetens nettokostnader) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 14 november 2022, § 289. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2023 fastställs till + 8,0 miljoner 
kronor för Välfärd samhällsservice och +47,2 miljoner kronor för Välfärd skola.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 20 mars 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”På senaste kommunfullmäktige beslutade den moderatledda alliansen att ändra principen 
för hur denna överföring görs, till att utgå från budget snarare än nollresultat. I detta ärende 
används den gamla principen, såsom var fallet när 2022 inleddes. Det innebär att tidigare 
års underskott nu är återställda. Hade den nya principen gällt hade Välfärd samhällsservice 
fortsatt legat på ett ackumulerat underskott på ca 2 mkr, trots att alla tidigare underskott är 
återbetalda. Det hade inneburit att man hade behövt gå över det budgeterade 
avkastningskravet, som således hade blivit ännu snävare. Det här är inte en rimlig princip, 
utan budgeten sätts år för år för att på sikt uppnå en ekonomi i balans. Risken finns att vi 
hamnar här igenom och måste se över systemet för överföring. Då var den gamla 
modellen, som fungerade både vid över- och underskott, bättre.” 
 
- - - - - 
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§  27 KFKS 2020–00918 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna - tertial 1 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 5 760 000 kr ur framtidsfonderna 
avseende tertial 1 2023 enligt följande fördelning. 

Fond Projekt Belopp Nämnd 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Införande SDK, Säker digital 
kommunikation 

1 350 000 kr  Arbets- och företags-
nämnden, natur- och 
trafiknämnden, social-
nämnden, äldrenämnden 

Miljö- och 
klimatfonden 

Energi- och klimatrådgivare  2 400 000 kr 

 

Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Kompetensfonden Samverka om att främja 
skolnärvaro och förebygga 

skolfrånvaro 

2 010 000 kr 

 

Utbildningsnämnden 

Totalt  5 760 000 kr  

 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 

enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 

kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020.  Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 
februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 
praktiskt ska gå till i organisationen.  
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Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får användas och beviljar medel från dessa 
fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en gång per tertial och ansökan 
undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process eller verksamhet. Hur 
beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts kommer att följas upp av 
kommunstyrelsen. 

I tertial 1 2023 inkom tre ansökningar om totalt 5 760 000 kr till tre av framtidsfonderna 
enligt bilaga 1 - 6. Det inkom ingen ansökan till trygghetsfonden.  

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 5 760 000 kr beviljas ur 
framtidsfonderna till projekten införande SDK, säker digital kommunikation, energi- och 
klimatrådgivare samt samverka om att främja skolnärvaro och förebygga skolfrånvaro. 
Nästa möjliga tilldelning sker på sista ordinarie möte i kommunstyrelsen innan sommaren 
2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 8 mars 2023 

Bilaga 1. Ansökan införande SDK, säker digital kommunikation 
Bilaga 2. Budget införande SDK, säker digital kommunikation 
Bilaga 3. Ansökan energi- och klimatrådgivare 
Bilaga 4. Budget energi- och klimatrådgivare 
Bilaga 5. Ansökan samverka om att främja skolnärvaro och förebygga skolfrånvaro 
Bilaga 6. Budget samverka om att främja skolnärvaro och förebygga skolfrånvaro 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är kritiska till att bevilja medel från framtidsfonderna till kortsiktiga projekt 
som vid kan och borde vara en dela av ordinarie budget. Att arbeta med skolfrånvaro tex är 
något som kontinuerlig behövs och det finns möjlighet till att avsätta medel för detta i 
ordinarie budget. Det är viktigt att personal som arbetar med barn och unga får 
kunskapsutveckling och kunskapsutbyte gällande skolfrånvaro, men detta behövs 
regelbundet och årligen inte som en enstaka satsning för en kort period. Medarbetare inom 
kommunen ska dessutom inte behöva belastas med att ansöka om projektmedel inom den 
egna organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Alla miljösatsningar inom kommunen är välbehövliga då vi befinner oss i ett akut 
klimatnödläge. Men att ge mer medel till en kompletterande projektanställning på två år till 
energi- och klimatrådgivning som kommunen i dagsläget sköter via en upphandlad 
konsulttjänst är en kortsiktig investering och inte en seriös satsning. Vänsterpartiet hänvisar 
till den egna budgeten där vi avsatt medel för en särskild Klimat och miljönämnd.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  28 KFKS-2023-00257 

Internkontroll 2022 - En samlad uppföljning 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen godkänner stadsledningskontorets samlade uppföljning av den interna 
kontrollen i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 14 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt reglementet för internkontroll ska internkontrollplanen följas upp och resultatet 
återrapporteras till nämnd och kommunstyrelse. Beslut om internkontrollplaner för 2022 
fattades av nämnder i december 2021 och kontrollerna under 2022 har genomförts med i 
huvudsak godkänt resultat utan väsentliga avvikelser. 

Internkontroll handlar ytterst om att bidra till att kommunens verksamhet bedrivs 
ändamålsenligt och kvalitativt med invånarnas bästa för ögonen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 14 mars 2023 

Bilaga 1. Internkontroll 2022 Kommunstyrelsen 
Bilaga 2. Internkontroll 2022 Nämnden för arbete och försörjning 
Bilaga 3. Internkontroll 2022 Fritidsnämnden 
Bilaga 4. Internkontroll 2022 Kulturnämnden 
Bilaga 5. Internkontroll 2022 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
- - - - - 
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§  29 KFKS 2022–001211 

Revidering av Grönt finanseringsramverk 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Kommunfullmäktige antar Grönt finansieringsramverk enligt bilaga 1 och bilaga 2 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2023 samt noterar att Grönt 
finansieringsramverk ersätter tidigare Ramverk för gröna obligationer (bilaga 3) 

2. Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2018 om att bredda kommunens upplåning med möjlighet 
att ge ut (emittera) gröna obligationer. De medel som erhålls genom obligationen ska 
användas till miljöprojekt, vilket ska beskrivas på ett lämpligt sätt i värdepapperets juridiska 
dokumentation, som kallas ramverk. Befintligt ramverk, som är från 2018, har nu 
uppdateras för att möta den marknadspraxis som utvecklats sedan dess. Efterfrågan på 
gröna obligationer är stor och räntevillkoren är något bättre för gröna obligationer än för 
vanliga obligationer. Genom att ge ut gröna obligationer breddas investerarbasen.   
 
Uppdatering har bland annat gjorts med en kort beskrivning av kommunens övergripande 
styrdokument kopplat till hållbarhet och kopplats till målen i Agenda 2030. Ramverket har 
även breddats för att möjliggöra användning av olika gröna finansieringskällor inte bara till 
gröna obligationer.   
 
I sitt arbete med uppdateringen av Grönt finanseringsramverket har Nacka kommun låtit 
CICERO, ett oberoende forskningsinstitut i Norge (Center for International Climate and 
Environmental Research - Oslo) bedöma ramverket. CICERO har säkerställt att Nackas 
ramverk uppfyller ställda miljökrav i ett så kallat second opinion. CICERO gav betyget 
Medium Green som är näst högsta nivån. Det gröna finanseringsramverket är ett tydligt 
sätt att påvisa kommuns miljöengagemang och är en del i att realisera miljöprogrammets 
intentioner.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 28 februari 2023 

Bilaga 1. Föreslaget grönt finansieringsramverk (Nacka kommun), svensk version 
Bilaga 2. Föreslaget grönt finansieringsramverk (Nacka kommun), engelsk version 
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Bilaga 3. Nacka Municipality Green Financing Second Opinion. (Second opinion från 
CICERO) 

Bilaga 4. Befintligt ramverk för gröna obligationer från 2018 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker i grund och botten att gröna obligationer är ett bra sätt att kunna 
finansiera miljösatsningar i kommunen. Däremot så tycker vi det är viktigt att man ser till 
helheten när man väljer att använda sig av finansiering via de gröna obligationerna. En 
satsning som t.ex. finansiering av utbyggnaden av tunnelbanan innebär också att man 
finansierar det tunnelbaneavtal som är en förutsättning för utbyggnaden och den 
exploatering av viktiga grönområden som sker för att uppfylla tunnelbaneavtalet. Som ett 
steg i det gröna finansieringen har kommunen låtit CICERO säkerställa att Nackas ramverk 
uppfyller ställda miljökrav, CICERO gav betyget Medium Green som är näst högsta nivån 
till Nacka, vi tycker att det är viktigt att kommunen tar sikte på att nå upp till högsta nivån. 
Vi tycker därför det vore bra om kommunen tar kontakt med de fem kommunemittenter 
som når upp till Dark Green (mörk grönt) betyg för att lära av dem.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”2018 genomfördes Miljöpartiets förslag om att bredda kommunens upplåning med 
möjlighet att ge ut gröna obligationer. Det är nu hög tid att ta nästa steg, genom att utöka 
volymen på de gröna investeringarna så att en ny obligation kan ges ut i maj och 
kommunen kan låna pengar till olika klimatinvesteringar. Miljöpartiet vill också att 
kommunen fortsatt arbetar för att få det högsta betyget “excellent” och får upp större 
volymer på investeringarna. Med en volymökning bidrar kommunen bättre till den gröna 
omställningen, och med ett högre betyg kan Nacka bli en mer attraktiv partner på den 
gröna obligationsmarknaden. Det är något oklart om ett bättre betyg ger en bättre ränta, 
såväl hos nuvarande bank men också i jämförelse med andra banker på marknaden. Om 
högre betyg ger bättre ränta så kunde det i sig vara en anledning att ånyo revidera 
finansieringsramverket. 
 
Som det känns idag så vill vi vässa det och ta med fler insatser och typer av investeringar. 
Det framgår tydligt att investeringar för fler elbilar är exempel på investeringar som ger det 
lägsta betyget “light green”, ändå tar nuvarande ramverk i samma mening upp två exempel 
på sådana satsningar. Samtidigt är det också tydligt att inbäddad koldioxid i 
fastighetssektorn är något vi inte jobbar tillräckligt med och att arbeta mer med LCA-
analyser är ett annat tydligt medskick.” 
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- - - - -  
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§  30 KFKS 2022–00825 

Nödvattenplan 2023–2026 
Remiss 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott översänder ärende om Nödvattenplan för yttrande till 
berörda nämnder och verksamheter i enlighet med tjänsteskrivelsen den 27 februari 2023. 
 
Yttrandena ska ha inkommit till ledningsstaben senast den 28 april 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Dricksvattenförsörjningen är en samhällsviktig verksamhet och nödvattenförsörjning en 
grundläggande del av kommunens krisberedskap. Samhället är mycket sårbart utan tillgång 
till rent dricksvatten. För att minimera konsekvenserna vid en störning i 
dricksvattenförsörjningen krävs planering och samverkan mellan kommun och 
verksamhetsutövare i en förankrad nödvattenplan. Syftet med nödvattenplanen är att den 
ska vara ett stöd för att effektivt kunna hantera en vattenbrist eller störning i Nacka 
kommuns ordinarie dricksvattenförsörjning.  

Ledningsstaben fick den 5 december 2022 i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram ett 
förslag på nödvattenplan, skicka förslaget på remiss till berörda verksamheter och nämnder 
och återkomma med förslag på nödvattenplan inför att kommunstyrelsen bereder ärendet 
för slutligt beslut i kommunfullmäktige.  

Arbetet med nödvattenplanen har genomförts med resurser från ledningsstaben 
tillsammans med Nacka vatten och avfall AB. De verksamheter som i huvudsak berörs av 
prioriteringen för nödvatten har varit involverade, i första hand sociala omsorgsprocessen, 
utbildningsenheten och Välfärd skola. Likaså har förankring gjorts hos externa aktörer som 
bedriver samhällsviktig verksamhet så som räddningstjänst, polis, kriminal- och sjukvård. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 27 februari 2023 

Bilaga 1. Nödvattenplan 2023–2026 
Bilaga 2. Vattenförsörjningen i Nacka kommun 
Bilaga 3. Dimensionerande riktvärden för framtagande av nödvattenplan 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  31 KFKS 2022–01226 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av tjänst för hantering 
av personalförmåner 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen att förslag till tilldelningsbeslut i 
upphandlingen av tjänst för hantering av personalförmåner kommer att presenteras vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 3 april 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av en tjänst för hantering av personalförmåner har 
anbud inkommit. Genomgång av anbud och utvärdering pågår. Förslag till 
tilldelningsbeslut med en redogörelse för utvärderingen i upphandlingen kommer att 
presenteras vid kommunstyrelsens sammanträde den 3 april 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 20 februari 2023 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
- - - - - 
  



 
23 (38) 

 28 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  32 KFKS 2023–00242 

Uppföljningsplaner inom kommunens kundval 
En samlad uppföljning 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen godkänner stadsledningskontorets samlade uppföljning av 
uppföljningsplaner inom kundval i enlighet med tjänsteskrivelse i ärendet daterad den 6 
mars 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen ansvarar för uppföljning av reglementet för kundval. Av reglementet 
framgår bland annat att nämnderna för varje kundval ska besluta om en modell för 
uppföljning av anordnare utifrån de generella och specifika auktorisationsvillkoren som 
framgår av reglementet. Det åligger nämnderna att årligen rapportera sin uppföljningsplan 
till kommunstyrelsen. Med anledning av att nämnderna nu rapporterat sina 
uppföljningsplaner till kommunstyrelsen har stadsledningskontoret sett över 
uppföljningsplanerna för att säkerställa att uppföljningsplanerna följer reglementet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoretdaterad den 6 mars 2023 

Bilaga 1. Uppföljningsplan – Nämnden för arbete och försörjning   
Bilaga 2. Uppföljningsplan – Kulturnämnden 
Bilaga 3. Uppföljningsplan – Socialnämnden samt äldrenämnden 
Bilaga 4. Utbildningsnämnden 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi anser att reglementet för kundval borde innehålla ett generellt krav på kollektivavtal 
eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal, för att alla de som jobbar i den 
offentligfinansierade välfärden ska ha rätt till rättvisa villkor.” 
- - - - -  
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§  33 KFKS 2019–00443 

Yttrande angående förhandsbesked på fastigheten 
Skogsö 2:45 
Yttrande till Mark- och miljööverdomstolen i mål P 3682–22 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen antar yttrande till Mark- och miljööverdomstolen vid Svea 
hovrätt enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 20 mars 2023. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har ansökt om förhandsbesked för nya byggnader, upplagsytor och 
parkeringsplatser för varvsverksamheten vid Skutvikens varv. Förhandsbeskedet är ett av 
flera tillstånd som sökts för att möjliggöra upprustningen av verksamheten på platsen. 
Beslutet om positivt förhandsbesked har i mars 2022 överklagats till Mark- och 
miljööverdomstolen. Prövningstillstånd meddelades i oktober 2022. Kommunen har nu 
förelagts att inkomma med yttrande i målet. Ett förslag till yttrande har tagits fram som 
kommunstyrelsen föreslås anta. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 20 mars 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Föreläggande med yttrande 
Bilaga 3. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens yttrande den 22 november 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”När detta ärende var uppe för beslut tog vi socialdemokrater upp att vi hade velat veta 
mer om hur det skulle påverka reservatet när det öppnas upp för verksamhet. Det är bra att 
man försöker ta tillvara på de platser som finns och kan användas för båt- och 
varvsverksamheter. Vi anser att frågan borde satts i ett större perspektiv för att bättre förstå 
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konsekvenserna för naturreservatet när till exempel biltrafiken genom naturreservatet 
troligen kommer att öka.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har tidigare varit och är alltjämt emot denna detaljplan med marina och 
båtuppläggning i ett naturreservat. Det hör absolut inte hemma där.” 

 
- - - - - 
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§  34 KFKS 2022–01223 

Remiss: Betänkandet En ny statistik över hushållens 
tillgångar och skulder (SOU 2022:51) 
Yttrande till finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

Kommunstyrelsen antar yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
protokoll, daterad den 28 mars 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen har gett en särskild utredare i uppdrag att framför allt grundligt belysa och 
analysera hur individbaserad statistik över hushållens tillgångar och skulder kan tas fram 
och användas för att ge en fullgod bild av hushållens finansiella ställning utan att den 
personliga integriteten och skyddet för personuppgifter åsidosätts.  

Enligt utredningen finns det ett stort samhällsbehov av att på nytt framställa statistik över 
hushållens tillgångar och skulder. För en sådan framställning behövs uppgifter på 
individnivå. Utredningen föreslår att SCB ska vara statistikansvarig myndighet. 

Utredningens förslag berör kommuner och regioner på så sätt att SCB kan hämta in sådana 
uppgifter som behövs för det nya statistikområdet med stöd av ett föreslaget tillägg i 5 c § 
statistikförordningen i fråga om uppgifter från kommuner och regioner. 

Utredningens förslag innebär att det kommer att finnas officiell statistik över hushållens 
tillgångar och skulder. Förslaget innebär också att mikrodata ska kunna göras tillgänglig för 
analys, forskning och utvärdering. Konsekvenserna för de kommuner som behöver lämna 
uppgifter till den nya statistiken bedöms som begränsade.   

Förslag till yttrande från Nacka kommun framgår av bilaga 1 till arbetsutskottets protokoll 
från den 28 mars 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 7 mars 2023 

Bilaga 1. Sammanfattning av SOU 2022:51. För det fullständiga betänkandet se En ny 
statistik över hushållens tillgångar och skulder, SOU 2022:51 (regeringen.se) 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 
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Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD), bifall till eget förslag till yttrande enligt bilaga (se bilaga 1 till 
protokollet). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och förslaget från Emma Eide. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och fann att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat i enlighet med förslaget från 
Emma Eide. 

- - - - - 
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§  35 KFKS 2023–00035 

Remiss – Promemorian ”Ny kärnkraft i Sverige - ett 
första steg” (KN2023/01921) 
Yttrande till klimat- och näringslivsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 
16 mars 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
I promemorian lämnas förslag till ändringar i miljöbalken och lagen (1984:3) om 
kärnteknisk verksamhet (kärntekniklagen) som syftar till att utvidga förutsättningarna för 
att tillåta uppförande och drift av nya kärnkraftsreaktorer. Förslaget innebär att 
bestämmelsen i miljöbalken som anger att regeringen endast får tillåta en ny 
kärnkraftsreaktor om den ersätter en permanent avstängd reaktor och uppförs på en plats 
där någon av de befintliga reaktorerna är lokaliserad tas bort. En följdändring föreslås 
också i en bestämmelse i kärntekniklagen som innehåller en hänvisning till förbuden i 
miljöbalken. Övriga förutsättningar för anläggningar för kärnteknisk verksamhet och 
tillåtlighetsprövning av kärnkraftsreaktorer påverkas inte av förslaget.  

Kommunfullmäktiges tillstyrkande krävs även fortsättningsvis för att regeringen ska få 
tillåta anläggningar för kärnteknisk verksamhet, inklusive kärnkraftsreaktorer. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2024.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 16 mars 2023 

Bilaga 1. Promemorian Ny kärnkraft i Sverige – ett första steg 
Bilaga 2. Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 mars 2023, §48 
Bilaga 3. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
Bilaga 4. Förslag till yttrande 
 
 
 
 
 



 
29 (38) 

 28 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen 
beslutar att inte besvara remissen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudevall-
Steen (L) och Filip Wiljander (M) bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och förslaget från Emma Eide. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och fann att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 

Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan ej deltog i beslutet. 

Johanna Kvist (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltog i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet hade om möjligt reserverat sig mot KSAUs beslut att tillstyrka de 
föreslagna lagändringarna i Klimat- och näringslivsdepartementets promemoria ”Ny 
kärnkraft i Sverige – ett första steg”. Att ha kvar berörda lagars begränsningar är bra. Ännu 
bättre vore om våra lagar i stället ändras så att det inte blir möjligt att bygga nya 
kärnkraftsanläggningar.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet ser med oro på den mycket förenklade promemoria som regeringen lagt fram 
med intentionen att öppna upp för ny kärnkraft i Sverige. Frågor som säkerhetsaspekter vid 
terrordåd, kommunernas möjligheter att finansiellt och kompetensmässigt hantera dessa 
komplexa planeringsprocesser samt hanteringen av kärnavfall på en rad olika orter i Sverige 
lämnas helt obesvarade. Promemorian beaktar inte heller att långt fler kommuner berörs av 
beredskaps- och planeringsuppgifter än de som behöver hantera etableringen, eftersom 
skyddszonerna utökats till 10 mil från kärnkraftverken. 
 
Ny kärnkraft på nya platser kommer ta lång tid att utveckla. Den kraftproduktion som 
regeringen alltså hoppas skapa förutsättningar för med dessa nya bestämmelser kommer 
med andra ord inte bidra till energisystemets utmaningar varken på kort eller medellång 
sikt. Detta framgår inte av regeringens PM. Istället målas ny kärnkraft upp som en 
universell lösning på samhällets elektrifiering, när de kommande 15-20 årens elbehov med 
absolut största sannolikhet inte kommer kunna mötas av ny kärnkraft.    
 
Miljöpartiet de gröna delar ambitionen att Sverige kraftigt behöver utöka vår elproduktion 
för att klara klimatomställningen, men den produktionen bör bestå av energislag som är 
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förnybara och inte äventyrar nuvarande eller kommande generationers möjligheter till 
säkerhet och hälsa. Hela elsystemet behöver förändras för att bli mer hållbart. Genom att 
effektivisera både elanvändning, elsystem och elnät kan vi skapa ett mer balanserat elsystem 
som kan hantera en eventuell effektbrist. Det är detta som borde vara fokus och det 
prioriterade. 
 
Det är snabbare, säkrare och billigare att satsa på vind, sol och energieffektivitet (i linje med 
de nationella energipolitiska målen) än att bygga ut kärnkraften. Miljöpartiet avstyrker 
därmed förslaget om förändringar i miljöbalken med syfte att öppna upp för ny kärnkraft i 
Sverige och kommer i kommunstyrelsen lämna ett eget förslag till yttrande.” 
 
- - - - - 
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§  36 KFKS 2022-01225 

Remiss – Statens ansvar för skolan – ett besluts- och 
kunskapsunderlag (SOU 2022:53) 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 7 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått betänkandet Statens ansvar för skolan – besluts- och 
kunskapsunderlag (SOU 2022:53) på remiss från Utbildningsdepartementet. Utredningen 
redovisar uppdraget att ta fram ett beslutsunderlag som kan skapa förutsättningar för ett 
statligt huvudmannaskap för skolan och andra alternativ som stärker statens ansvar för 
skolan utöver att staten blir huvudman. 
 
Remissen bereds av utbildningsnämnden som tar fram ett samlat förslag till yttrande. 
Därefter avses yttrandet slutligt behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 3 april 
2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 7 mars 2023 

Bilaga 1. Remissmissiv 
Bilaga 2. Sammanfattning SOU 2022:53. Hela remissen finns här Statens ansvar för skolan 

– ett besluts- och kunskapsunderlag - Regeringen.se 
Bilaga 3. Tabell över utredningens två alternativ 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 
- - - - - 
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§  37 KFKS 2022–00958 

Motion – Instifta Svindersvikens naturreservat 
Inkom den 17 oktober 2022 av Lina Olsson och Konstantin Irina (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det finns flera svårigheter med att utreda och inrätta ett 
sammanhängande naturreservat i Svindersviken utifrån bland annat pågående projekt för 
gång- och cykelbro mellan Henriksdalsberget och Alphyddan, ny Östlig förbindelse och 
riksintresse för väg 222 och dess koppling till ny Östlig förbindelse, pågående projekt i 
Centrala Nacka och markägoförhållandena inom området. Samtidigt noteras att det redan 
finns ett visst skydd av natur- och kulturvärden i området. Mot bakgrund av detta avslår 
kommunfullmäktige motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Instifta Svindersvikens naturreservat” föreslås kommunfullmäktige att utreda 
förutsättningar för att instifta ett gemensamt naturreservat kring Svindersviken, inklusive 
mark och ägarförhållanden, naturvärden, kulturvärden, riksintressen och att föreslå en 
lämplig avgränsning av naturreservatet samt riktlinjer för skötsel och reservatsföreskrifter 

Den samlade bedömningen är att det av flera skäl inte är lämpligt att utreda vidare 
förutsättningarna för att inrätta ett gemensamt naturreservat kring Svindersviken utifrån 
bland annat Östlig förbindelse och pågående projekt för gång- och cykelbro mellan 
Henriksdalsberget och Alphyddan. Området har många olika markägare och flera av dessa 
har begränsat intresse av att ändra befintlig markanvändning. Om dessa inte inkluderas i 
naturreservatet skulle reservatet bli fragmenterat och därmed få begränsad nytta. 
Kommunens framtagande av nya detaljplaner inom bland annat de fastigheter som 
kommunen äger skulle även kunna påverka förslaget om att bilda naturreservat. Vidare har 
Trafikverket beslutat om ett nytt riksintresse för väg 222 och dess koppling till en ny Östlig 
förbindelse inom det föreslagna utredningsområdet samt en större etableringsyta för större 
arbeten i Centrala Nacka. Bedömningen är även att stora delar av utredningsområdet som 
presenteras i motionen redan har ett visst skydd för natur- och kulturvärden. Utifrån detta 
avslås motionen. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 7 mars 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden, 2023-02-21 
Bilaga 3. Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden, 2023-02-14 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och förslaget från Mikael Carlsson. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och fann att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 

 
Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det finns vissa områden inom det föreslagna naturreservatet som Socialdemokraterna vill 
värna som t.ex. Trolldalen. Däremot tror vi inte det är möjligt att göra hela området till 
naturreservat av olika skäl. Delar av det föreslagna området inkluderar redan uppförda 
bostäder och annan bebyggelse, även bryggor och hamnanläggningar samt större vägar. Att 
ha ett större sammanhängande naturreservat som innehåller både mark och vatten är 
önskvärt. Men just i detta fall får grönstråk och naturområden skyddas på andra sätt.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan vill först av allt tacka för ett utförligt motionssvar från tjänstemännens sida, 
som inkluderar ägarförhållanden och riksintressen i det av motionen utpekade området. 
Denna utredning är en stor del av det som efterfrågas i motionens första att-sats, som 
därmed kan anses till hög grad besvarad. Motionssvaret är en värdefull analys som oavsett 
om motionen bifalls eller avslås, kommer att komma Nackalistan och förhoppningsvis även 
andra organisationer till gagn. Dock håller Nackalistan inte med om att avfärda visionen 
om Svindersvikens naturreservat. Nackalistan är fullt medvetna om att det är en komplex 
miljö, många markägare, olika markförhållanden och att dessa omfattas av olika planer och 
riksintressen, inklusive östlig förbindelse. Det är svårt, tar förmodligen lång tid och är 
säkert dyrt att göra ett naturreservat här. Det går att diskutera tidpunkten för när 
naturreservatet ska instiftas och det ligger sannolikt många år fram i tiden. Men tydliga 
planer och avgränsningar bör göras redan nu eftersom natur som en gång skövlats inte kan 
återskapas. Avverkning av gammelskog, sprängning, grävning och schaktning är oftast 
irreversibla åtgärder. Om naturreservatet av nödvändighet skulle klyvas i två delar är inte 
heller det nödvändigtvis ett stoppande hinder. Svindersvikens naturreservat är ett visionärt 
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projekt som skulle innebära ett mycket stort värde för väldigt många, såväl i nutid som i 
framtiden. Befolkningen i området har ökad väldigt kraftigt när Nacka byggt stad runtom 
Svindersviken. Om Nacka kommun menar allvar med att bli ”naturbana” så är det här ett 
projekt som behövs. Det vore fantastiskt om vi som är beslutfattare idag förmår att bevara 
natur- och kulturmiljön kring Svindersviken för kommande generationer.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till motionen från Nackalistan om att instifta Svindersviks 
naturreservat. Det är viktigt att kommunen bevarar naturområden för både nuvarande och 
framtida generationer. Att utreda förutsättningar för att instifta ett gemensamt 
naturreservat kring Svindersviken är ett rimligt förslag då vi idag ser många naturområden 
försvinna till förmån för bostäder, Östlig förbindelse och annan bebyggelse.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”För att värna den biologiska mångfalden och tillgängliggöra naturen för nackaborna har 
Miljöpartiet förhandlat fram att en rad åtgärder inom miljö- och klimat, där ett höjt skydd 
av natur i hela Nacka, med utgångspunkt i forskningens rekommendationer samt EU:s och 
FN:s målsättning, är en del. I arbetet med en ny översiktsplan ska kommunen identifiera 
områden som kan vara aktuella att skydda och natur som är värdefull för den biologiska 
mångfalden och vidare ska ett nytt grön- och blåstrukturprogram tas fram i syfte att säkra 
de gröna och blåa sambanden och ekosystemtjänsterna i kommunen. 
 
I tjänsteskrivelsen framgår med all önskvärd tydlighet komplexiteten att instifta ett 
naturreservat i Svindersviken. Den föreslagna motionen riskerar att hamna i segdragna 
processer som snarare stjälper än hjälper. Därför behöver vi vara kreativa och hitta 
lämpliga och smarta lösningar för skydd av natur i området här och nu. Miljöpartiet vill se 
ett skydd i detta område men ser inte naturreservat som den enda lösningen. Med privata 
fastighetsägare i området bör vi exempelvis i första hand hitta lösningar som 
naturvårdsavtal. Vidare ska en utredning göras gällande området öster om 
Henriksdalsberget, ”Trolldalen”, med utgångspunkt att ge området formellt skyddad 
status.” 
 
- - - - - 
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§  38 KFKS 2023–00101 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
20 mars 2023 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige 

den 20 mars 2023, enligt tabell nedan.  
 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar även att följande tre motioner ska 
behandlas i samband med mål och budget, eftersom de bedöms som 
budgetpåverkande.  

• Motion – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet (-
) 

• Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka (S) 
• Motion – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för 

medarbetare inom Nacka kommun (S) 

Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 20 mars 2023 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 1.16 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 20 mars 2023 
Motion Dr-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Inrätta en fritidsbank 
i Nacka (S) 

KFKS-2023-
00281 

FRN och KS KSAU 

Motion – Inför valbarhet 
mellan friskvårdstimme och 
friskvårdsbidrag för 
medarbetare inom Nacka 
kommun (S) 

KFKS-2023-
00283 

KS KSAU 

Motion –
Tjänstepersonsbudget för lika 
förutsättningar (MP)  

KFKS-2023-
00284 

KS KSAU 



 
36 (38) 

 28 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Motion – Buffertzoner intill 
skyddad natur (MP) 

KFKS-2023-
00285 

NTN, MSN 
och KS 

KSMU 

och  

KSSU 

Motion – Satsa på 
seniorboende i 
Jaktvarvsområdet (-) 

KFKS-2023-
00286 

ÄLN, MSN och 
KS 

KSSU 

Motion – Problem med 
snöröjning av bussgator och 
gångbanors säkerhet (-) 

KFKS-2023-
00287 

NTN KSAU 

 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 2023 
väcktes sex motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 

I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör budgetpåverkande motioner 
behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av tertialbokslut (§ 30 
punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om 
beredning av motion. Eftersom beslut om remitteringar av motioner är delegerat till 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås även att arbetsutskottet tar ställning till att 
följande tre motioner som väcktes på kommunfullmäktige den 20 mars 2023 ska behandlas 
i samband med mål och budget, eftersom de bedöms som budgetpåverkande;  

• Motion – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet (-) 

• Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka (S) 

• Motion – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för medarbetare 
inom Nacka kommun (S) 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 21 mars 2023 

Bilaga 1. Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka (S) 
Bilaga 2. Motion – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för 

medarbetare inom Nacka kommun (S) 
Bilaga 3. Motion –Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar (MP) 



 
37 (38) 

 28 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 4. Motion – Buffertzoner intill skyddad natur (MP) 
Bilaga 5. Motion – Satsa på seniorboende i Jaktvarvsområdet (-) 
Bilaga 6. Motion – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
- - - - - 
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§  39   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KSAU 2023-03-28 § 34  
Remiss: Betänkandet En ny statistik över hushållens 
tillgångar och skulder (SOU 2022:51) (Dnr. KFKS 2022–
01223) 
 
Nacka kommun avstyrker förslagen i betänkandet i sin helhet.  
 
Endast delar av betänkandet påverkar Nacka kommun i praktiken. Det handlar om att 
kommunen bli skyldig att lämna uppgifter om enskildas förmånsbestämda tjänstepensioner 
en gång per år. Nacka kommun bedömer att det skulle öka den administrativa bördan för 
kommunens externa pensionsadministratör vilket i sin tur riskerar öka kommunens 
administrativa kostnader. 
 
Nacka kommun konstaterar att när förmögenhetsskatten upphörde 2007 slutade 
Skatteverket att samla in uppgifter om hushållens förmögenheter. Det fanns således inte 
längre något behov för staten och dess myndigheter att samla in dylika uppgifter. Nacka 
kommun förstår vikten av att kunna bedriva forskning utifrån befolkningens 
förmögenheter. Kommunen anser dock att sådana uppgifter bör samlas in på frivillig väg, 
precis som görs vid de flesta forskningsstudier. En generell insamling av 
förmögenhetsuppgifter skulle kunna ligga till grund för exempelvis ett återinförande av 
någon form av förmögenhetsskatt vilket Nacka kommun anser skulle vara dåligt för Nacka 
och Sverige.  
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